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Protokół nr VII/24 

VII Sesja Rady Powiatu Świeckiego w dniu 27 listopada 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala 315 (II piętro) Starostwa Powiatowego w Świeciu 

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2024 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:02 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Belt 

2. Tomasz Chiliński 

3. Ryszard Dembek 

4. Tadeusz Fiedurek 

5. Grzegorz Goral 

6. Kamil Górka 

7. Agnieszka Jasińska 

8. Ewa Joachimiak 

9. Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

10. Urszula Kempińska-Czerwińska 

11. Paweł Knapik 

12. Dorota Kortas 

13. Stanisława Kuffel 

14. Marek Kuta 

15. Radosław Liczkowski 

16. Iwona Manys 

17. Jan Omilian 

18. Ewa Otlewska 

19. Bogdan Tarach 

20. Grzegorz Tomaszewski 

21. Roman Witt 

Lista obecności – w załączeniu. 

Lista obecności zaproszonych gości – w załączeniu. 

 

 

1. Otwarcie VII sesji i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska, która na 

podstawie listy obecności oraz informacji z systemu do głosowania stwierdziła quorum, 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał przez Radę Powiatu. Następnie powitała 

obecnego na sesji Senatora RP, Pana Grzegorza Fedorowicza, pozostałych gości, w tym nową 

dyrektor Zespołu Szkół w Nowem oraz radnych. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że do Prezydium Rady nie wpłynęła żadna propozycja zmian 
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porządku obrad, który został przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz 

projektami uchwał (pismo z dnia 20 listopada 2024 r. w załączeniu) i zapytała, czy ktoś chciałby 

taki wniosek złożyć. Z uwagi na brak ww. wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad 

w zaproponowanym brzmieniu. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt protokołu VI sesji został radnym przesłany 

26.11.2024 r. oraz zamieszczony w systemie eSesja. Poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła 

informacja radnego Tomasza Chilińskiego, natomiast innych uwag nie było i zapytała, czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej 

sprawie przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Ewa Joachimiak, Katarzyna 

Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Marek 

Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz 

Tomaszewski, Roman Witt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Agnieszka Jasińska 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Po przedstawieniu wyników głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół VI sesji 

został przyjęty.  

 

 

4. Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta, Pan Paweł Knapik. Zawierające przedstawione dane 

opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do 

protokołu. Na wstępie zaznaczył, że posiedzenie Zarządu Powiatu Świeckiego odbyło się 

12 listopada, a nie jak zostało podane w sprawozdaniu 11 listopada, przepraszając za zaistniałą 

pomyłkę.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral przyjmując z zadowoleniem informację o planowanej organizacji przewozów 

autobusowych na trasie Chełmno - Świecie - Laskowice i Chełmno - Świecie - Terespol poruszył 

kwestię długiego czasu oczekiwania na przejeździe kolejowym i związanych z tym utrudnień. 
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Stwierdził, że temat ten był również podnoszony na sesji Rady Powiatu Świeckiego i zapytał, czy 

były prowadzone jakieś rozmowy o przyczynach takiego stanu rzeczy. 

 

Pan Paweł Knapik zastrzegł, że nie da się w pełni skomunikować miasta z takim węzłem 

kolejowym, jakim są Laskowice. Przypomniał, że przejazd znajduje się w ciągu drogi 

wojewódzkiej, a należy do PKP, natomiast na ww. spotkaniu również na ten temat dyskutowano. 

Odnosząc się do obecnej sytuacji, w kontekście planów inwestycyjnych PKP oraz utrudnień 

komunikacyjnych zasygnalizował, że na ww. spotkaniu uzgodniono wspólny plan działania 

zapowiadając przedłożenie na jednej z najbliższych sesji stanowiska w tej sprawie; tożsame 

stanowiska będą chciały podjąć wszystkie wymienione samorządy i skierować je do Ministra oraz 

do Spółki. 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Powiatu z działań w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady Powiatu, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska 

(zestawienie w załączeniu). 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska poinformowała, że do rozpoczęcia sesji do Biura Rady nie 

wpłynęła żadna interpelacja, zapytanie, ani wniosek i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby teraz 

takie wystąpienie złożyć.  

 

Pan Grzegorz Goral przypomniał, że na poprzedniej sesji zadał Staroście pytanie odnośnie wiaty 

oraz parkingu i zapytał, czy zajmowano się tą sprawą, bo nie otrzymał żadnej odpowiedzi. 

 

Pan Paweł Knapik zadeklarował, że w „Sprawach różnych” odpowie odnośnie umów dot. wiaty 

i pytania radnej K. Kaczmarek-Sławińskiej, natomiast jeśli chodzi o parking, to trwa analiza, czy 

będziemy chcieli cokolwiek w tym temacie robić, a jeśli tak, to w jaki sposób.  

 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Uchwały nr LXII/379/24 z dnia 27 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań 

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2024 roku ze zm. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Świeciu, Pani 

Karolina Gapska-Kostrzewa. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 
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zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały nr LXII/379/24 z dnia 27 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań i 

wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2024 roku ze zm. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/53/24 w załączeniu). 

 

Pani Karolina Gapska-Kostrzewa nawiązała do przekazanej dziś radnym książeczki „Rodzina 

Wiktorii”, która promuje rodzicielstwo zastępcze, zapraszając ich na rozstrzygnięcie konkursu na 

kartkę dla Wiktorii oraz spektakl dla dzieci, który odbędzie się 9 grudnia w Centrum Kultury 

w Świeciu. Z uwagi na ograniczoną liczbę miejsc poprosiła, aby zainteresowane osoby 

potwierdziły chęć wzięcia udziału w wydarzeniu, wpisując się na przekazaną listę. 

 

 

b) przyjęcia aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla Powiatu Świeckiego na lata 2015-2025 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 

Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pan Zbigniew Semrau. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Świeckiego na lata 2015-2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/54/24 w załączeniu). 

 

 

c) przyjęcia Programu współpracy Powiatu Świeckiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

Zagadnienie, w formie pokazu slajdów, przedstawiła Kierownik Wydziału Współpracy, Rozwoju 

i Zamówień Publicznych Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pani Katarzyna Trybuła. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu współpracy Powiatu Świeckiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/55/24 w załączeniu). 

 

 

d) uchylenia uchwały Nr LXII/378/24 Rady Powiatu Świeckiego z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie przyznania dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich, robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach otrzymanego 

dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków edycja druga 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Współpracy, Rozwoju i Zamówień 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pani Katarzyna Trybuła. 
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Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały Nr LXII/378/24 Rady Powiatu Świeckiego z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

przyznania dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich, robót budowlanych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach otrzymanego dofinansowania z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków edycja druga 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/56/24 w załączeniu). 

 

 

e) zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok 

Projekt przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świeckiego, Pan Jan 

Omilian. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/57/24 w załączeniu). 

 

 

f) zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na rok 2024, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska szczegółowo omawiając 

również zmiany przyjęte autopoprawką Zarządu w dniu 27.11.2024 r. Na sugestię Pana Tomasza 

Chilińskiego, aby przybliżyć także, na czym polega proponowana autopoprawka potwierdziła, że 

w trakcie wystąpienia omówiła wszystkie autopoprawki przyjęte przez Zarząd Powiatu Świeckiego 

na posiedzeniu, które odbyło się dziś przed sesją. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag, Przewodnicząca 

Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/58/24 w załączeniu). 

 

 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2024-2029, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska szczegółowo omawiając 

również zmiany przyjęte autopoprawką Zarządu w dniu 27.11.2024 r. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2024-2029 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/59/24 w załączeniu). 

 

 

h) zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do 

wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania nauczycielom 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 

w Świeciu, Pani Bożena Gaca-Zielińska. W trakcie wystąpienia zwróciła również uwagę na błąd 

w podstawie prawnej uchwały informując, że został on skorygowany autopoprawką Zarządu 

w dniu 27.11.2024 r. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do 

wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania nauczycielom wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Grzegorz Goral, Agnieszka Jasińska, Ewa 

Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, 

Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, 

Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Fiedurek, Kamil Górka, Stanisława Kuffel 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VII/60/24 w załączeniu). 
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8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024. 

9. Informacja o rekrutacji na rok szkolny 2024/2025. 

10. Informacja o stopniu zaawansowania inwestycji i remontów w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Świecki w roku 2024. 

Informacje, w formie pokazu slajdów przedstawiła Dyrektor Powiatowego Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego w Świeciu, Pani Bożena Gaca-Zielińska. Zawierające przedstawione dane 

opracowania, które w formie elektronicznej zostały przesłane radnym oraz treść prezentacji 

stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska stwierdziła, że raport o stanie realizacji zadań oświatowych 

jest obowiązkowy, przedkłada się go organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 

do 31 października i mówi on o minionym roku szkolnym. Następnie zapytała, czy ktoś z radnych 

chciałby zadać pytanie, a wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie skomentowała, że 

materiał jest wyczerpujący, a ponadto był bardzo dokładnie omówiony na posiedzeniach komisji. 

Wyraziła opinię, że na temat finansowania trudno nam jeszcze cokolwiek powiedzieć, natomiast 

ogólny obraz szkół i placówek radni otrzymali. Wobec braku pytań podziękowała Pani Dyrektor 

za przygotowanie i przedłożenie materiału, przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

11. Sprawy różne. 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Paweł Knapik poinformował, że temat wiaty śmietnikowej został rozstrzygnięty pod koniec 

poprzedniej kadencji: jest to uchwała Zarządu Powiatu z 15 kwietnia br. i umowa ze Wspólnotą 

Mieszkaniową z 18 kwietnia 2024 r. Technicznie wiata, o której mowa znajduje się na 2 działkach: 

na działce Wspólnoty - tj. powierzchnia 19 m2 i na działce Powiatu - 34 m2, natomiast 

wykorzystywana jest w proporcji prawie odwrotnej: Powiat korzysta z mniejszej części, tj. 17 m2, 

a Wspólnota korzysta z 36 m2.  

 

Pan Grzegorz Goral dziękując za udzielenie odpowiedzi zapytał, czy ww. umowa będzie 

kontynuowana, czy są planowane jakieś działania w tej sprawie, wskazując też na problem zajętych 

miejsc parkingowych.  

 

Pan Paweł Knapik odpowiedział, że kwestia parkingu i braku dostępności miejsc pod Starostwem 

to inny temat i jak sygnalizował wcześniej, jest możliwych kilka rozwiązań, natomiast uważa, iż 

sesja nie jest właściwym gremium, aby o tym mówić. Zapowiedział, że najpierw zagadnienie 

zostanie przedstawione Komisji Infrastruktury, żeby to przedyskutować i rozstrzygnąć, czy w tej 

sprawie podejmować jakiekolwiek działania, a jeśli tak to jakie. 

W kwestii wiaty przypomniał, że na poprzedniej sesji radna Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

prosiła o ustalenie, co się w tej sprawie działo i z protokołów oraz dokumentów wynika to, co 

zostało przedstawione. Wyraził opinię, że obecnie obowiązująca umowa jest korzystna dla obu stron 

i powinna być kontynuowana przypominając, że wiata została postawiona na koszt Wspólnoty, 

która w ramach umowy przejęła na siebie wszystkie koszty związane z dalszym utrzymaniem tego 
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obiektu, ze sprzątaniem, więc my też z tego korzystamy. Wcześniej nie było ww. umowy, Komisja 

Rewizyjna ten brak zauważyła i jeszcze w poprzedniej kadencji zostało to uregulowane.  

 

Pan Grzegorz Goral dodał, że kiedy w poniedziałek przyjechał na posiedzenie „Komisji Zdrowia” 

był świadkiem, jak policja karała mandatami 2 osoby, które weszły na chwilę załatwiać coś 

w Starostwie, pozostawiając samochód w nieodpowiednim miejscu, ponieważ na parkingu nie było 

takiej możliwości. Skomentował, że jest to problem naszych petentów, którzy tutaj przyjeżdżają.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wobec braku innych chętnych do zabrania głosu poprosiła 

Wiceprzewodniczącą Rady o przekazanie informacji na temat spotkania zaplanowanego na 

4 grudnia.  

 

Pani Ewa Otlewska przekazała radnym zaproszenie na spotkanie połączone ze szkoleniem w dniu 

4 grudnia br., które rozpocznie się o godz. 10:00, a przewidywany koniec jest zaplanowany na 

godz. 16:00. Miejsce spotkania zostanie ustalone i podane w najbliższym czasie.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska potwierdziła, że w odniesieniu do planowanego miejsca 

spotkania nastąpiła zmiana i szacuje, że do piątku radni otrzymają informację na ten temat.  

 

 

12. Informacja Senatora Grzegorza Fedorowicza na temat pracy w komisjach senackich oraz 

współpracy z samorządami. 

Pan Grzegorz Fedorowicz dziękując za zaproszenie wyjaśnił, z jakiego powodu jest dziś w Świeciu 

i zaprosił obecnych na zaplanowane na wieczór spotkanie. Następnie przedstawił się, informując 

o swoim doświadczeniu zawodowym, podał, z rekomendacji jakiego ugrupowania kandydował do 

Senatu i z jakiego okręgu, a także przybliżył swoją obecną aktywność jako Senatora RP, w tym 

pracę w Komisji Praw Człowieka i Praworządności oraz Komisji Sportu. W trakcie wystąpienia 

podawał przykłady spraw, z jakimi się do niego zwracano oraz podejmowanych działań, 

nawiązując również do tematyki współpracy parlamentarzystów z samorządami i wyrażając opinię, 

że wywodzący się z danego regionu parlamentarzysta, szczególnie jeśli jest związany z obozem 

władzy, może w wielu rzeczach pomóc, ułatwić i „przetrzeć ścieżki”. Poinformował także 

o odbytych dziś spotkaniach z Burmistrzem Świecia oraz Starostą, sygnalizując tematy, o jakich 

dyskutowano, w tym wskazując na potencjalne możliwości pozyskania środków finansowych, 

będących w dyspozycji Ministerstwa Klimatu i Środowiska oraz Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i sugerując skorzystanie z kompetencji Pana Tomasza Chilińskiego w tym zakresie. 

Odnosząc się do przebiegu dzisiejszych obrad wyraził opinię, że Rada Powiatu Świeckiego jest 

podobna do Senatu, który słynie z bardzo spokojnej i przede wszystkim merytorycznej debaty, bez 

zbytnich emocji politycznych. Radni reprezentują różne środowiska, ale bez względu na 

przynależność partyjną przyświeca im wspólny cel, jakim jest dobro Powiatu i – podobnie jak 

w Senacie – mimo różnic zdań potrafią wspólnie funkcjonować.  

Kończąc podziękował za możliwość wzięcia udziału w obradach Rady Powiatu Świeckiego 

i ponowił zaproszenie na dzisiejsze spotkanie.  
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Pan Grzegorz Goral po doprecyzowaniu informacji odnośnie komisji, których Senator 

G. Fedorowicz jest członkiem, nawiązując do wątpliwości, jakie przedstawiła w swoim 

wystąpieniu Dyrektor PZEA i środków na finansowanie oświaty w latach 2025 oraz 2026, a także 

realizacji inwestycji i spodziewanego wsparcia ze strony rządu zapytał, czy takie środki będą 

i poprosił o przybliżenie tej kwestii.  

 

Pan Grzegorz Fedorowicz stwierdził, że jest to związane ze zmianą podejścia do finansowania 

samorządów. Chodzi o to, żeby usamodzielnić samorządy i powiązać ich finansowanie z wpływami 

obywateli (udział w PIT i CIT). Jeżeli chodzi o finansowanie oświaty zaznaczył, że nie ma jeszcze 

rozporządzenia, które będzie szczegółowo te zasady finansowania określało (jest ono w trakcie 

tworzenia), natomiast co do finansowania samorządów chodzi o to, żeby nie było już sytuacji, 

gdzie rząd zabierał pewną kwotę z samorządów (więcej z tych, które są bogate) i potem służyła 

ona politykom, którzy jeździli „z kartonikami” i rozdawali inwestycje. Te pieniądze mają zostawać 

w samorządzie. Przyznał, że są gminy, których nie będzie na te inwestycje stać, ale będą też 

inwestycje centralne i jeżeli będą na to pieniądze, to będą dofinansowane. Jako paradoks określił, 

że najpierw się gminom zabiera, a później polityk z opcji rządzącej przyjeżdża i te pieniądze 

przywozi.  

 

Pan Bogdan Tarach poruszył temat dzieci, a także dorosłych z FASD i FAS. Przybliżając 

zagadnienie, odniósł się do problemów wynikających z niewłaściwego zdiagnozowania tych osób 

oraz działalności prowadzonej przez Fundację FASCYNACJE w Gdańsku. Poinformował, że 

w ubiegłym roku dzięki staraniom Fundacji rozpoczęto prace na grupie osadzonych, żeby 

stwierdzić, ile osób z FASD trafia do więzienia podkreślając, że nie powinny one się tam znaleźć. 

Zapytał o możliwość kontynuacji tej współpracy w szerszym zakresie i dalszych badań, aby 

wyeliminować z placówek penitencjarnych osoby, które nie powinny tam trafić. Zadeklarował, że 

jeśli będzie potrzeba współpracy i bliższych informacji, skontaktuje się z radnym Tomaszem 

Chilińskim.  

 

Pan Grzegorz Fedorowicz potwierdzając konieczność przekazania bliższych informacji 

zasygnalizował, że jest nadzieja, iż poruszony przez radnego problem zostanie zauważony. 

Poinformował, że osobą, która obecnie odpowiada w rządzie za cały system penitencjarny jest 

Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości, Pani Maria Ejchart, zachęcając do 

bezpośredniego kontaktu i deklarując pomoc w tym zakresie. Jednocześnie zwrócił uwagę, że co 

do istoty sprawy fakt, iż do jednostek penitencjarnych trafiają osoby, które, jak twierdzi 

przedmówca, nie powinny się tam znaleźć, nie jest to kwestia więziennictwa, które realizuje 

wydany wyrok, tylko sądownictwa i uwzględnienia tego aspektu na etapie prokuratorskim i na 

etapie procesu sądowego. Ponadto zwrócił uwagę, że w ramach więziennictwa funkcjonują 

również oddziały terapeutyczne i osoba z określonymi problemami nie przebywa z innymi 

osadzonymi, którzy odbywają karę w systemie zwykłym, ale trafia na oddział terapeutyczny. Na 

komentarz Pana Bogdana Taracha, że osoby, o których mowa trafiają właśnie do tej grupy 

osadzonych, a powinny podlegać terapii, rozważał kwestie zasadności wydawanego wyroku oraz 

przesłanek, jakimi kierował się sąd i poprosił radnego o chwilę rozmowy po zakończeniu obrad. 
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Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wobec braku dalszych pytań podziękowała Senatorowi 

i przekazała mu materiały promocyjne Powiatu Świeckiego. Następnie udzieliła głosu radnemu 

Tomaszowi Chilińskiemu. 

 

Pan Tomasz Chiliński podziękował Panu Senatorowi za przyjęcie zaproszenia i przybycie na sesję, 

a także za wskazanie go jako osoby, która jest w stanie pomóc samorządom w zakresie energetyki 

i ochrony środowiska. Poinformował, że o godz. 18:00 w Miejskiej Bibliotece Publicznej 

w Świeciu Pan Grzegorz Fedorowicz zaprezentuje swoją działalność charytatywną – podróże 

rowerowe, w trakcie których pokonuje setki, a nawet tysiące kilometrów, zbierając pieniądze na 

pomoc chorym dzieciom. Przedmiotem prezentacji będzie ostatnia, czyli tegoroczna charytatywna 

podróż z Rzymu do Wrześni, natomiast na pewno będą też pytania na temat poprzednich podróży, 

a pół godziny przed prelekcją będzie możliwość rozmowy z Panem Senatorem, na dowolny temat. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska dziękując przedmówcy dodała, że na bieżąco informował on 

radnych, przesyłał linki do tej podróży Pana Senatora i radni mogli zobaczyć, jak aktywnie wspiera 

on osoby potrzebujące, mieli także możliwość, żeby się w tę pomoc włączyć. Wyraziła 

przekonanie, że ta sfera działalności jest ważna. W imieniu radnych Rady Powiatu Świeckiego 

podziękowała za przyjęcie zaproszenia i obecność na dzisiejszej sesji, zachęcając do udziału we 

wspomnianym spotkaniu.  

Podziękowała również za udział w sesji dyrektorom szkół i placówek oraz pracownikom; 

stwierdziła, że w tym roku nie było skierowanych bezpośrednio do nich pytań oceniając, że 

obszerny materiał, jaki przedłożyła Dyrektor PZEA pozwolił radnym uzyskać wszelkie 

interesujące ich informacje.  

 

 

13. Zakończenie. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady VII sesji Rady Powiatu Świeckiego. 

 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Świeckiego 

 

Urszula Kempińska-Czerwińska 
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